AL-Lisaniyyat, V.31, N°2, December25,2025

Received: 09/05/2025
Accepted: 11/11/2025
Published Online: 12/25/2025

Corresponding author:
Benabed Mokhtaria

Email:

mokhtaria.benabed@univ-mosta.dz

Citation : Benabed, M., (2025). The
values included in textbook content- the
Arabic language book for the fifth year of
primary school as a model.AL-
Lisaniyyat, 3/(2), 191-175.

Eoes

This article is an open access article
distributed under the terms and conditions
of the Creative Commons Attribution

AL-Lisaniyyat © 1971 by Scientific and
Technical Research Center for the

Development of the Arabic Language is

licensed under Attribution-Non-

commercial 4.0 International

The values included in Textbook Content- the
Arabic Language Book for the fifth Year
Primary School as a Model

Benabed Mokhtaria*

Abdelhamid Ibn Badis University Mostaganem, Algeria.

ABSTRACT

Values constitute a fundamental criterion and reference that govern
individual behavior, guide actions, and ensure the strength and
continuity of a nation. Therefore, it is essential to establish values-
based education to address the challenges of the future. Schools play
a key role in this regard, considering the strong link between the
educational activities they conduct and the values promoted through
educational curricula and textbooks.

Accordingly, this study seeks to highlight the extent to which the
Arabic language textbook embodies the values specified in the
curriculum and that the educational system aspires to achieve, by
clarifying the various values included in the texts of textbooks,
focusing on the Arabic language book for the fifth year of primary
school.
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Les valeurs incluses dans les textes des manuels scolaires - le livre de langue arabe pour la
cinqui¢me année de 1'école primaire comme modéle.

Résumé :

Les valeurs constituent un critére et une référence fondamentaux qui régissent le comportement des
individus, orientent leurs actions et garantissent la force et la continuité d’une nation. Il est donc essentiel
de mettre en place une éducation fondée sur les valeurs afin de relever les défis de 1’avenir. L’école joue
un role clé a cet égard, compte tenu du lien étroit entre les activités éducatives qu’elle mene et les valeurs
promues a travers les programmes €ducatifs et les manuels scolaires.

En conséquence, cette étude vise a mettre en évidence dans quelle mesure le manuel de langue arabe refléte
les valeurs spécifiées dans le programme et que le systéme éducatif cherche a promouvoir, en identifiant et
en analysant les différentes valeurs présentes dans les textes des manuels scolaires, avec un accent
particulier sur le livre de langue arabe de la cinquiéme année de 1’école primaire.

Mots clés : Manuel- Valeurs- Livre de langue arabe- Cinquiéme année de 1'école primaire.
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